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Oppfølging av "Sentrumsplanen" etter drøftinga i kommunestyret 
 
 

Saksutgreiing: 
Bakgrunn 
I møte 12.02.2019, sak 003/19, hadde kommunestyret ei brei drøfting av Vill Urbanisme sin rapport 
som vart lagt fram på folkemøte 2. oktober 2018. Rapporten legg vekt på å utvikla sentrum på Fedje 
til å verta den sjølvsagte møteplassen på Fedje. Det inneber tilrettelegging og dialog med 
næringsdrivande og grunneigarar, men òg definering av verdigrunnlag med omsyn til berekraft, 
breidde i aktivitetane, samt arkitektur og fysisk utforming. 

Kommunestyret gjorde følgjande vedtak:  

«Kommunestyret føreset at det vidare arbeidet med Sentrumsplanen og innspel frå Vill Urbanisme 
vert handtert av formannskapet. Det vert lagd stor vekt på arbeidet gjennom god dialog med 
innbyggjarar, grunneigarar og næringsdrivande i området. Saka er viktig for alle i kommunen, og 
kommunestyret vil derfor tilrå at det vert arrangert nye folkemøte om saka når det fell naturleg i 
prosessen.» 

Vurdering 
Rapporten frå Vill Urbanisme utfordrar kommunen på fleire felt. Men aller mest utfordrar det 
kanskje innbyggjarane til å byggja opp eit mangfald av næringsbedrifter i sentrumsmiljøet vårt der 
kanskje ein og to personar har eit levebrød.  

Slik rådmannen tolkar kommunestyret, ønskjer kommunen å halda på dei arkitektoniske og estetiske 
grepa ein finn i «mulighetsstudien». Dette gjeld både området rundt Steinborg og det kommunalt 
eigde området som no vert kalla Uthaugsundet. Rådmannen oppfatta ikkje at nokon gjorde seg til 
talsmann for at Fedje skulle verta landets første «sirkulære superkommune». 

Rådmannen legg opp til at formannskapet drøftar mandatet frå kommunestyret og set rammer for 
det vidare arbeidet.  

Ordskiftet i kommunestyret vitna om at det trengs ei viss avklaring av kommunen si rolle i 
realiseringa av prosjektet. Slik rådmannen ser det, er kommunen si rolle først og fremst å avklara det 
me kan kalla ‘visjonen’ for prosjektet, eller kva element i studien me ser som viktige for at resultatet 
kan seiast å lukkast. Måten å gjera det på, vert å avklara kva me sjølve legg vekt på. Dinest å få 
innbyggjarar, grunneigarar og næringsdrivande til å dela denne ‘visjonen’ med oss. Sjølve realiseringa 
av dei ulike elementa, må dei enkelte aktørane ta ansvar for sjølve. Kommunen gjev råd, lagar 
kommuneplanar etc. som stør opp om ‘visjonen’, men finansierer ikkje anna enn det kommunestyret 
meiner ein treng for å gje gode tenester eller meiner er naturlege kommunale oppgåver. 
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Folkehelse: Potensiell stor innverknad på folkehelsa. 
Miljø: Potensiell positiv innverknad på miljøet. 
Økonomi: Kan gje løft for næringsutvikling. 

Konklusjon 
Formannskapet har fått mandat frå kommunestyret til å styra prosessen for korleis me skal arbeida 
vidare med «sentrumsplanen». Ein må difor drøfta og avklara mandatet, og formulera mål og tiltak 
for å få innbyggjarar, grunneigarar og næringsdrivande med i det vidare arbeidet. 

 
 

Forslag til vedtak: 
Fedje kommune er å styrkja sentrumsområdet som fremste møteplassen i kommunen. Dette skal 
m.a. skje ved å leggja til rette for næringsdrivande i området – gjerne mindre verksemder – dessutan 
halda på dei arkitektoniske og estetiske grepa ein finn i studien frå Vill Urbanisme.  

Som eit første tiltak vil formannskapet samla næringsdrivande på Fedje samt grunneigarar i området, 
til eit drøftingsmøte om studien og kva den kan innebera for øyna vår. 

Me vil seinare vurdera eit folkemøte om saka. 
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F - behandling: 
 
 

F - vedtak: 
Fedje kommune ønskjer å styrkja sentrumsområdet som fremste møteplassen i kommunen. Dette 
skal m.a. skje ved å leggja til rette for næringsdrivande i området – gjerne mindre verksemder – 
dessutan halda på dei arkitektoniske og estetiske grepa ein finn i studien frå Vill Urbanisme.  

Som eit første tiltak vil formannskapet samla næringsdrivande på Fedje samt grunneigarar i området, 
til eit drøftingsmøte om studien og kva den kan innebera for øyna vår. 

Me vil seinare vurdera eit folkemøte om saka. 

Samrøystes vedteke. 

 
 
 
 


